
ÖVERSTYRELSENS BERÄTTELSE FÖR VERKSAMHETSÅRET 1939-40.

Djurgårdens Idrottsförenings överstyrelse får härmed i 

enlighet med föreningsstadgarnas bestämmelser framlägga berät

telse över verksamheten under år 1939-40.

Den å årsmötet på restaurant Gillet den 31 mars 1939 

valda Överstyrelsen konstituerade sig sålunda:

Ordförande Bertil Nordenskjöld
Vice d:o Eric Ahlström
Sekreterare Karl Lundberg (suppl)
Vice d:o Clarence Blomström
Skattmästare Nils Carlsson
Vice d:o Holger Carlsson
Materialförvaltare Otto Schiöler (suppl)
Klubbmästare Clarence Blomström (se ovan)
Vice d:o Åke Löwgren
Utan funktion Åke Johansson

Axel Lindgren 
Einar Svensson 
Knut Wasström 
Torsten Wiklund

Suppleanter Karl Lundberg (se ovan)
Otto Schiöler (se ovan)

Inom Överstyrelsen har ett Verkställande Utskott fungerat, 

sammansatt av Föreningens ordförande, sekreterare och skattmäs

tare med hrr Holger Carlsson och Åke Löwgren som suppleanter.

Överstyrelsen har under året varit samlad till 10 proto

kollförda sammanträden, vilka bevistats av dess medlemmar föl

jande antal gånger:

Nordenskjöld............. 10
Lundberg.......................10
Nils Carlsson............. 9
Åke Johansson............. 9
Holger Carlsson....8
Åke Löwgren..................8
Svensson.........................8
Wiklund........................... 8
Ahlström.........................7
Blomström.......................6
Schiöler......................... 6
Wasström......................... 6
Lindgren.........................2

Föreningens ena revisor, Waldemar Ekvall, har övervarit 

8 sammanträden. Kapten Schiöler har på grund av militärtjänst 

varit frånvarande från Stockholm sedan början av december 1939.

Föreningen har, förutom årsmötet, varit kallad till två 

allmänna sammanträden, den 28 november och den 29 februari, 

båda gångerna i Teinformationens lokal, där klubbmästaren ordnat 

trevliga filmförevisningar, varjämte lokalägaren bjudit samtliga 

deltagare på thé. Tyvärr ha klubbmedlemmarna som vanligt i allt 

för hög grad lyst med sin frånvaro.
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Då för närvarande en omläggning av medlemmarnas regist

rering pågår och i samband härmed utgallring påbörjats av dem, 

som realiter ej tillhöra Föreningen, är det icke möjligt att 

lämna en exakt uppgift över antalet verkliga medlemmar, men de 

torde uppgå till mellan 700 och 800 stycken.

Som bekant har fr.o.m. 1959 års ingång i klubblokalen i 

Stadion inrättats ett kansli, vilket föreståtts av hr Nils Carls

son. Genom inrättandet av kansliet och den i samband härmed före

tagna ändringen i räkenskapssystemet är det meningen, att Över

styrelsen skall få bättre kontakt med sektionernas arbete och 

ekonomiska ställning.

Sektionerna redovisa varje månad sin ekonomiska ställning 

och avgiva samtidigt en kortfattad rapport om vad sig tilldragit 

haver samt om de närmaste planerna. Ännu ha nog en del av sek

tionsombuden inte fått det riktiga greppet om det nya systemet, 

men Överstyrelsen förväntar, att härutinnan en väsentlig för

bättring skall inträda under det kommande arbetsåret.

En särskild eloge vill Överstyrelsen dock lämna brottarnas 

ombud, Gottfrid Svensson, som punktligt som ett urverk infunnit 

sig den andra måndagen i varje månad för att avlämna sin redo

görelse för den gångna månaden; dessutom medför han alltid en 

bunt nyanmälningar. Följen Gottes exempel I ardre sektionsombud!

+ + +

Sedan den nya frysningsanläggningen i Stadion blivit fär

dig i höstas, hemställde Stadionstyrelsen till D.I.F. om till

stånd att under vinterhalvåret få disponera Föreningens klubb

lokal som omklädningsrum för ishockeyspelare och andra inprin

sessor mot att årshyran nedsattes till hälften. Föreningen 

skulle i gengäld få disponera ett annat omklädningsrum och vidare 

skulle läktaren avskärmas och fortfarande stå till vår disposi

tion. Överstyrelsen gick med på detta av flera skäl, icke minst 

ekonomiska.

Tyvärr blev det icke möjligt för Stadionstyrelsen att 

uppfylla sitt löfte om annat omklädningsrum, enär Stadion som 

bekant ockuperades av militär under vissa tidpunkter och för när

varande näppeligen kan uppvärmas.

Överstyrelsen planerade under föregående sommar en omlägg
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ning av verksamhets- och budgetåret från kalenderår till att om

fatta tidsperioden 1/7 - 30/6, men på grund av att vissa leda

möter utkallades till militärtjänst, just då frågan skulle ut

redas närmare, blev tiden försutten, och den kommande Överstyrel

sen får i stället ånyo upptaga frågan.

Beträffande Föreningens ekonomiska ställning hänvisa vi 

till revisionsberättelsen. Vi vilja endast framhålla, att den 

stora förlustsiffran på fotbollssektionen främst beror på det 

sorgliga faktum, att publikfrekvensen vid stadionmatcherna ned

gått med icke mindre än 70 % av den normala. Varför??

Slutligen kan omnämnas, att Överstyrelsen inlämnat ansökan 

om tilldelning av en svensk flagga från Svenska Flaggans Dag 

till Föreningens 50-årsjubileum nästa år.

+ + +

Sektionernas arbetsresultat äro, som det ägnar och anstår 

en förening av Djurgårdens omfattning, både på gott och ont. 

Vi skola icke klaga över de mindre goda, ty de bilda ju en bak

grund, varigenom de goda så mycket starkare framhävas. Vi börja 

emellertid med en god sektion, nämligen 

Bandy

Vid det allmänna sammanträdet den 28 november var en av 

huvudfrågorna bandysektionens vara eller icke vara. Den brän

nande punkten var, om Sthlmsserien skulle omfatta 6 eller 8 lag, 

varvid D.I.F. skulle få leka med i sistnämnda fall men eljest 

hänvisas till division III. Innan något beslut om sektionens 

fortbestånd hann fattas, inträdde Storklas och meddelade att 

Förbundet kommit till ett lyckligt beslut, 8 lag. Därmed blev 

det självklart, att bandyn skulle fortsätta.

Om det berodde på helig vrede eller inneboende spelstyrka 

eller båda delarna är ovisst, men vårt bandylag aktade icke för 

rov lägga sig till med seriesegern och därmed flyttas till div I. 

Tack pojkar!

Bowling

A-laget placerade sig som tvåa i bowlingligans klass II 

under spelåret 1938-39 och uppflyttades därigenom till bowling

ligans förnämsta klass, där tävlingen ännu fortgår. Laget har 

chanser om förnyat kontrakt.
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Utom detta första-lag spelar ett lag med i division V,

och även detta lag ser ut att få stanna kvar i sin serie.

Vidare har sektionen deltagit i S.M.-tävlingar i Norr

köping-Linköping med 10 man, men lyckades denna gång ej uppnå 

några topplaceringar.

Slutligen har sektionen denna gång vunnit den årliga 

klubbmatchen mot Hellas för 16-mannalag om 4 serier.

Sektionen fyllde i höstas 20, vilket emellertid ej på 

något sätt celebrerades.

Boxning

Rapporten från denna sektion omtalar flera gånger ett 

namn, som möjligen icke är obekant för flertalet, nämligen 

Olle Tandberg. Olle har de senaste åren visat en synnerligen 

stor obenägenhet att ge sina motståndare den minsta segerchans 

utan har närmast stått i särklass bland tungviktarna.

Europamästerskapet i Dublin får väl sättas främst, men 

dessutom har Olle visat sig som det sanna landslagsankaret 

vid alla tillfällen med seger mot Norge i Oslo, mot Italien i 

Stockholm och som segrare i fyrstadsmatchen i Köpenhamn. Dess

utom hemförde Olle som vanligt årets svenska mästerskap. Vid 

den stundande matchen Europa - USA i april i år är Olle uttagen 

som tungviktsrepresentant.

Även Stig Cederberg har fört Sveriges och Djurgårdens 

färger med den äran i landskampen mot Italien, där han segrade 

i fjäderviktsklassen.

I årets S.M. segrade förutom Tandberg även Einar Hammar, 

som hemförde titeln i mellanvikt. Djurgårdslaget placerade 

sig som tvåa i tävlingen om tolvårspokalen.

Dessutom bör omnämnas Bo Belows D.M.-titel i tungvikt.

Som bekant vinna varken de djupa leden eller fältherrarna 

ensamma slagen, utan en god samverkan är nödvändig. Denna har 

i rikt mått förefunnits inom boxningssektionen, men så heta 

fältherrarna också Gurra Bergman, Svante Rosén och Arne Hägg

berg. Den förstnämnde var även ledare för den av Boxningsför

bundet anordnade Bosökursen.

Boxningsgeneralen Löwgren prisar klubblokalen och det 

goda samarbetet med Boxningsklubben Narva.
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Brottning

Ehuru de gamla mästarna Georg Nilsson och Einar Karlsson, 

mätta av år och ära, dragit sig tillbaka, vore det synd att 

påstå, att brottningssektionen gått tillbaka; åtminstone synes 

återväxten kvantitativt vara storslagen att döma av den mängd 

nya medlemmar, som Gotte varje månad anmält. Ur denna mängd 

bör väl småningom värdiga efterföljare till ovannämnda stormän 

uppstå.

Av detta skall man dock icke förledas att tro, att DIF:s 

brottare icke alls synas i prisprotokollen. Tvärtom!

Bengt Winqvist har sålunda hemfört segern i juniorernas 

SM 1939 och seniorernas DM i år samt Arne Edman DM-seger bland 

seniorerna och Knut Hallberg DM-seger bland juniorerna i årets 

tävlingar.

Brottarna gjorde i somras en utflykt till Munsö och gjor

de därvid sådana propagandauppvisningar, att den entusiastiska 

publiken enligt krönikören omedelbart satte i gång med privat

turneringar på närmaste gräsmattor.

Damavdelningen

Damerna ha inte vunnit några lysande segrar utan ha i 

stället arbetat i det tysta, pysslat om sina nya mer eller mind

re lovande medlemmar och hoppas på bättre tider med både topp 

och bredd i sina leder.

Friidrott har tränats på Kristineberg under Elsa Petters

sons ledning och 16 märkesprov ha avlagts.

Handbollen har samlat många deltagare och damerna hem

förde segern i klass II. Lagledare har varit Aina Norén och 

Stig Lindström heter övertränaren.

Den stora Stjärnan inom damsektionen heter sedan många år 

tillbaka: Elsa Pettersson. Hennes specialitet är att springa i 

skogen utan att någonsin villa bort sig. Resultatet av denna 

framfart var seger i en nationell vårorientering i Hofors och 

i Thors nationella tävling den 17 september, där för övrigt 

också lagsegern bärgades. Damerna placerade sig som andra lag 

i DM-tävlingen.

På sistone ha damerna haft träff varje vecka och stickat 

många varma plagg för finska idrottspojkar.
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Fotboll

Våromgången gick ju inte så lyckligt, då laget efter att 

ha övervintrat på andra plats fick nöja sig med en slutlig 

tredjeplacering efter Hammarby och Ludvika.

Höstomgången har varit på gott och ont, och laget över

vintrar återigen på andra plats, men Överstyrelsen hoppas, att 

Ni i år skall förvalta pundet bättre än vid förra vårsäsongen 

och icke blott låta bli att gå bakåt utan även att genom an

spännande av alla goda krafter gå upp till första plats, trots 

de kval, sådant kan medföra.

Två råd från en lekman må här vara på sin plats: Gröta 

inte ihop spelet i centern och förlora aldrig humöret. Fotboll 

är väl i alla fall, trots serieharvandet, ett nöje, och om man 

bara släpper tanken på poäng och målkvot och i stället spelar 

spelet, måste det gå bra. Tänk på bandygrabbarna!

Reservlagen ha som vanligt skött sig bra, B-laget med 

seger och C-laget med en andraplacering i sina respektive se

rier, och slutligen har juniorlaget spelat hem seriesegern.

För att söka avlasta en del av Storklas' tunga arbets

börda var Överstyrelsen i förbindelse med en speciell fotbolls

tränare och lyckades även, genom Ordförandens försorg, skaffa 

en mecenat för att finansiera engagementet, men just då frågan 

syntes klar, strandade förhandlingarna tyvärr, Varför?

Fri-idrott

På grund av konkurrensen från specialklubbarna har derna 

sektion alltid haft svårigheter med nyrekryteringen, men den 

stam, som finns, är av god kvalitet, och sammanhållningen är 

utmärkt. Några klubbmatcher ha utkämpats med växlande framgång.

Handboll

Den Östsvenska serien hemfördes utan nederlag, och då 

Handbollsförbundet erbjöd Föreningen platsen som ensamt Stock

holmslag i allsvenska serien, accepterades detta.

Pojkarna började mycket vackert, men plötsligt tappade 

de stilen, vad det nu kunde bero på, och sedan har det varit 

upp och ner. I alla händelser har laget säkrat förnyat all

svenskt kontrakt.

Träningsmöjligheterna ha tyvärr varit dåliga, emedan vår 



traditionella träningslokal, Svea Livgardes gymnastiksal, icke

kunde upplåtas åt Djurgården under hela höstsäsongen.

Förutom serieharvandet ha pojkarna gjort sin skyldighet 

genom att taga hem DM-segern, medan avancemanget till SM däre

mot omedelbart stoppades av Uppsala Idrottsförening. Det är 

för resten ganska egendomligt, att just UIF alltid betvingar 

DIF - tre gånger ha de mötts, alla gångerna med UIF-seger - 

då UIF faktiskt är det enda laget i Allsvenska serien, som 

besegrats av jumbolaget Fram.

Ishockey

Fortsätt som Ni börjat, dvs endast ett år i varje serie 

till dess Ni nått toppen förstås, ty sedan får Ni gärna stanna 

kvar.

Orientering

Orienterarna ha icke rosat marknaden under det senaste 

året trots den intensivaste träning vid Nordstugan och annor

städes.

Vid DM blev bäste Djurgårdare 10-a och bästa laget 4-a.

I DM-budkavlen bleve de bästa Djurgårdsdagen 9 och 10, medan 

däremot några enskilda placeringar uppnåddes på delsträckorna.

I SM belade Sixten Öqvist 22-dra plats bland 300 startande. 

SM-budkavlen ogillades som bekant på grund av en felplacerad 

kontroll.

Två klubbmatcher ha utkämpats, den första mot Domnarvet, 

varvid Bengt Lissegårdh segrade individuellt, men laget förlo

rade, den andra mot Hellas, som voro nog ofina att eftertryck

ligt utklassa de våra; bland de 11 bästa återfanns sålunda en

dast en Djurgårdare.

Gammal är äldst säger ett ordspråk, och detta gäller syn

barligen även bland skogsluffare. I ett inofficiellt DM för 

oldboys segrade nämligen Folke Stolpe och han jämte Erik Barthel 

och Stig Ekman togo också första lagpriset.
Orienterarnas rapport slutar med följande:
Även om det idrottsliga utbytet av säsongen har varit klent, 

finns dock i sektionen två pojkar, som höja sig över alla and

ra och, som vi hoppas, visat vägen för fler djurgårdare. Bengt 

Lissegårdh och Gunnar Dahlman ha enrollerat sig som frivilliga 

till Finland och kämpa nu på främmande mark för ett fritt
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Sverige. Måtte deras exempel mana till efterföljd och tjäna 

som en tankeställare för alla, som ej äro bundna av oövervin

neliga binder hemma. Det gäller ej längre blott Finland, det 

gäller vårt eget fosterland.

S k i d sektionen

Liksom getingen och hästen sönderfaller skidsektionen 

i tre delar, backåkarna, längdåkarna och slalomlöparna. Tack 

vare den i år verkligen förefintliga vintern ha samtliga skid

evenemang kunnat hållas programenligt och inom distriktsom

rådet.

BACKÅKARNA iordningställde Fiskartorpsbacken redan den 2 janu

ari och ha där tränat och tävlat alla söndagar och dessutom 

en kväll i veckan vid eldsljus.

I DM-tävlingarna i Hammarbybacken gingo både den indivi

duella och lagsegern åt rätt håll genom Hans Hedberg samt denne, 

Harald Hedjerson och Sven Schön. Förutom första lagpriset till

föllo även 4-de, 5-te, 6-te och 7-de lagprisen Djurgården. 
DM-mästare i kombinerd, lag blevo: Arne Karlsson, Karl Lindqvist och 

Arne Persson. Juniormästare i backhoppning blev W. Hellman med Dag Bok

ström på andra plats. Lagpriset gick däremot till Enskede, och 

Djurgården fick nöja sig med andra och tredje platserna.

Vid Fiskartorpsdagen belade Bengt Töwe en hedersam andra

plats efter Selånger och fick därmed Fiskartorpspokalen. Harald 

Hedjerson hemförde för alltid kapten Erik Bernströms vandrings

pris genom seger i den kombinerade tävlingen. Bland juniorer 

18-20 år segrade Dag Bokström.

I SM i Sundsvall blev lagsegern i kombinerad löpning den 

förnämsta utmärkelsen. Mästarna heta: Harald Hedjerson - tvåa 

individuellt - Bengt Carlqvist och Arne Karlsson. I den rena 

backtävlingen blev belöningen andra lagpris.

Backsektionens största arrangemang var den internationella 

tävlingen i Hammarbybacken den 25 februari, då bl.a. under led

ning av Norges Skiforbunds vice formann en trupp om fem norr

män, de bästa vid norska mästerskapen, deltog. I denna tävling 

lyckades Gunnar Carlsson tränga sig in mellan norrmännen på 

prislistan genom en hedersam fjärdeplacering, varjämte Bengt 

Töwe placerade sig på sjätte plats. Den lyckade tävlingen gav 

ett gott ekonomiskt utbyte.
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I Holmenkollentävlingarna deltogo Gunnar Carlsson och

Bengt Töwe i den svenska truppen, varvid Carlsson hamnade på

50-de platsen i backtävlingen. I de någon dag förut avhållna

tävlingarna i Midstubacken placerade han sig på 4-de plats

bland 80 startande.

LÄNGDÅKARNA ha i år blivit helt utan DM-tecken men kommo 

tvåa i budkavlen genom paren Wiklund-Westman, Bergfors-Stenis 

och Lindh-Tjernberg. I DM 15 km blev Harald Hedjerson trea.

I årets första skidtävling, vår egen Skansenstafett, blev 

Djurgården bästa Stockholmslag genom att belägga 4-deplatsen 

efter norrlänningarna. Vår enda stora seger i år var Södertälje- 

stafetten.

SLALOMbacken har i år verkligen kommit till sin rätt, och 

hur många tävlingar, som ännu komma att avhållas där, är svårt 

att säga. Birre Nylund har nog intet emot att arrangera en mid

sommartävling om så skulle vara.

Genom värdefullt bistånd från Saltsjöbadsbolaget med 

sprängningsarbeten och pojkarnas egen energi var backen finfin, 

när snön kom.

Sedan snötäcket blivit åkbart började tävlingarna med 

dels serietävlingar, vilka fortfarande pågå, dels två större 

tävlingsdagar, nämligen DM den 4 febr och Saltsjöbadsdagen den 

18 febr.

Med undantag av det individuella DM-tecknet i den manliga 

tävlingen gick rubb och stubb till Djurgården. De manliga lag

mästarna heta Magnus Påhlman, Einar Hansson och Sigge Lillie-

höök. Flickornas mästarinna heter Mary Strömberg och hennes 

kamrater i det segrande damlaget Gunilla Florman och Inga Snell

man.

Saltsjöbadsdagens huvudtävling var klubbmatchen mot Åre 

Slalomklubb, som givetvis hemförde enkomfortabel seger genom 

storstjärnorna Hans Hansson, N.A. Thomasson och Nils Johnsson 

samt flickebarnet Lisa-Maj Nilsson, klubbens näst bästa. 

+ + +

Slutligen får Överstyrelsen tacka alla och envar för gott 

samarbete och uttrycka den förhoppningen, att vid nästa årsmöte 

- vid Föreningens 50-årsjubileum - ha framgångar på alla linjer 

att berätta.


